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J.nr. BLST-700-00006

Den 27. maj 2009

Miljøministerens svar på spørgsmål nr. 73 ad L 190 - forslag til lov om 
ændring af råstofloven (Ophævelse af fartøjsgodkendelsesordningen 
og modernisering af efterforsknings- og indvindingstilladelser på 
havet m.v.) stillet af Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg.

Spørgsmål 73
Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 26. maj 2009 fra Rohde 
Nielsen A/S, jf. L 190 - bilag 17.
    
Svar
Rohde Nielsen A/S konkretiserer en række møder iht. svar på spørgsmål 
68, hvor firmaet ikke skulle have deltaget. Som det fremgår af svar på 
spørgsmål 69, har møderne den 14. september 2007, 10. april 2008, 25. 
september 2008, 26. september 2008 og 17. februar 2009 været afholdt 
med hhv. Dansk Byggeri/Danmarks Ral- og Sandsugerforening og 
DI/Foreningen af danske grus- og stenindustrier. Den 24. september 2007 
blev der afholdt møde i Miljøministeriets departement med Rederiforeningen 
på vegne Rohde Nielsen A/S, og den 20. februar 2009 blev der afholdt mø-
de mellem By-og Landskabsstyrelsens direktion og Rohde Nielsen A/S, 
hvilket fremgår af e-mail fra Jeanette Rohde, Rohde Nielsen A/S.

Jeg henviser i øvrigt til mine svar på spørgsmål 23, 44 og 62.

Som det fremgår, er de grundlæggende problemstillinger i lovforslaget helt 
de samme som i lovforslag nr. L 161 fra folketingsåret 2006-07. Det tidligere 
lovforslag var i 1½ måneds høring og gennemgik en meget grundig behand-
ling i udvalget – herunder kommentering af et meget stort antal henvendel-
ser fra branchen om de samme problemstillinger og en meget lang række 
møder med branchen, jf. svar på spørgsmål 68 og 69. 

Lovforslaget er baseret på de synspunkter, som branchen fremførte, og er 
på den baggrund justeret og på visse punkter betydeligt udbygget i forhold 
til L 161.

Som det også fremgår, er der tale om en meget sammensat branche med 
meget forskellige og ofte modstridende behov. Og derfor er det ikke muligt -
som jeg gav udtryk for under 1. behandling – at imødekomme alle på alle 
punkter.

Det er min opfattelse, at den samlede branche er tilgodeset med de æn-
dringer, der fremgår af mit bidrag til udvalgsbetænkningen. 

Miljø- og Planlægningsudvalget 2008-09
L 190 Svar på Spørgsmål 73
Offentligt


